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Samostalno prišli cenzus

  

  

Nakon održani izbora u Subotici za pridstavnike liste „Bunjevci za Suboticu – Savez bačkih
Bunjevaca” ima samo razloga za zadovoljstvo. Lista je dobila podršku 3,05% izašli Subotičana,
te će u novom sazivu Skupštine Subotice imati dva mandata.

  

  

– Ostvarili smo najbolji rezultat od kako samostalno izlazimo na lokalne izbore u
Subotici. Mislim da smo jedina lista koja je poboljšala rezultat u takvoj meri da se
možemo time pofaliti. Više od 35 posto je povećan rezultat u odnosu na prošle izbore,
iako je ukupna izlaznost manja. To je veliki pokazatelj da smo u periodu koji je iza nas
dobro radili, da su naši glasači to pripoznali. Kao najvridnije želim da istaknem da smo
samostalno, bez ičije pomoći, pod svojim imenom, prišli cenzus od 3% i time se uvrstili u
red ozbiljni politički stranaka. Osvojili smo dva mandata, kako se to raspoređuje po
Dontovom sistemu. Sa većim ili manjim uspihom smo se zalagali za ostvarivanje prava
bunjevačke nacionalne manjine koju mi kao politička stranka Savez bačkih Bunjevaca i
kao lista u Skupštini Subotice pridstavljamo  – kazo je Mirko Bajić, pridsidnik SBB-a i prvi
na listi.
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  Bajić je naglasio rezultat kao dokaz tvrdnji da je bitno na lokalne izbore izlaziti samostalno, podsvojim imenom.  – Očigledno je da je to dalo rezultat, da su nas glasači u tom pogledu pripoznali, i to nesamo Bunjevci. Zato fala svima koji su glasali za našu listu, a naša pridnost i vridnost je ito što nas nisu pripoznali samo Bunjevci. Fala i našim bunjevačkim udruženjima,Nacionalnom savitu bunjevačke nacionalne manjine, na ogromnoj podrški da ovajrezultat bude ovakav .  Apsurdno je, ali je tako, da je podrška birača bila tek nešto manja, lista bi, kao manjinska, imalatri mandata.  – U dva pridhodna izborna procesa bili smo te nesriće da smo za 30-40 glasova ostajalibez jednog mandata. Sada smo doživili da smo zbog bar 28 glasova više nemamo trećimandat. Naime, kako smo prešli cenzus od 3%, kao manjinskoj stranci nam u toj slučajune pripada koeficijent od 1,35. Da smo ostvarili nešto manje od 3% imali bismo i trimadanta. Za tim ne žalimo, iako bi bilo dobro da imamo treći mandat i odborničku grupu.Mnogo nam je bitnije da smo samostalno prišli cenzus i što smo pripoznati kao ozbiljnapolitička stranka u našem gradu. Uvek samostalno izlazimo na izbore, bez obzira namogućnost za boljim uspihom da budemo sa nekim ili nuz nekog na listi. To se pokazalokao ispravan put. Naša ambicija je da tako idemo na izbore i u budućnosti. Da takoostvarujemo svoja prava, sa svima onima koji nas pripoznaju i koji priznaju da moramoimati ista prava kao i svi drugi. Zato smo uvik i sarađivali sa vlašću, to je važno, jer smomi stranka koja pridstavlja manjinu, a koja želi da ostvari prava. To je nemoguće ostvaritipreko opozicije. Tako smo se ponašali do sada, tako ćemo i dalje. U novom sazivuSkupštine pružičemo ruku saradnje onima koji će formirati vlast. Ključnu ulogu u tomeimaće naši prijatelji iz SNS-a i naši prijatelji iz SVM-a .    Kako kaže Bajić, neće biti zahtiva za funkcijama, javnim preduzećima, ali će biti oni koji se tičuprava pripadnika bunjevačke zajednice.  – Ono bez čega ne prihvatamo saradnju jeste da bunjevačka nacionalna zajednica uSubotici mora da ostvari prava u meri i na način kako to ostvaruju drugi. Ni više, nimanje. U mnogo elemenata, pogotovo kada je reč o kulturi, informisanju i obrazovanju nedostižemo nivo koji imaju druge zajednice srazmerno našoj brojčanoj veličini .  Prvi korak u toj borbi sledi uskoro, po formiranju novog saziva Skupštine Subotice.  – Ono što do sada nije urađeno jeste da se u Subotici i faktički prihvati da Bunjevci imajusvoj jezik. To znači da bunjevački jezik mora biti u Statutu Subotice. To smo u kampanjiobećali i to ćemo prvo tražiti da se sprovede, jer je to zakonska potreba. Zakon je uredioda u svakom naseljenom mistu gde je više od 15% pripadnika nacionalne manjine morabiti prava na službenu upotrebu jezika, kroz nazive naselja, imena ulica... U šestnaseljenih mista u Subotici je po poslednjem popisu više od 15% Bunjevaca, na nekima iviše od 30%. Ni u jednom to nije pripoznato onako kako to zakon nalaže. U StatutSubotice mora da uđe i bunjevački jezik. Zakon mora da se poštuje, pridložićemopromenu Statuta Subotice, a podsitiću samo sve, naročito Bunjevce, da je prvi StatutSubotice pisan na bunjevačkom - to je istorijska činjenica  – naglasio je Bajić.    Po prvi put u odborničkim klupama u Subotici biće i Dragan Kopunović, drugi sa liste „Bunjevciza Suboticu – Savez bačkih Bunjevaca”  – Fala svim Bunjevcima i svima ostalima koji su pripoznali našu listu i dali nampovirenje. Najvažnije je što se veliki trud nas sa liste i van liste isplatio. Svi oni su daliveliki doprinos za ovakav rezultat. Ponosan sam što ću biti odbornik u SkupštiniSubotice, čast i obaveza. Obećavam da ću raditi u interesu Bunjevaca, ali i svi drugi ljudikoji žive u ovom našem lipom gradu  – naglasio je Kopunović.        
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